
 
Odborníci na migráciu a azyl hľadali riešenia na Fóre o integrácii 

 

Bratislava 19. júna 2024 – Odborníci na migráciu a azyl diskutovali na Fóre o integrácii 
o pomoci odídencom a odídenkyniam z Ukrajiny, ochrane práv detí a neregulárnej migrácii. 
Liga za ľudské práva zorganizovala ďalší ročník podujatia, ktoré sa konalo 18. júna 2024 
v Kinosále Slovenskej národnej galérie v Bratislave. Občianske združenie do diskusie prizvalo 
odborníkov a odborníčky zo Slovenska a zahraničia v snahe nájsť riešenia na aktuálne výzvy. 

Zahraničnopolitický analytik Alexander Duleba zdôraznil dôležitosť pomoci Ukrajine, ktorá 
čelí ruskej agresii. Podľa jeho slov integrácia Ukrajiny do EÚ a podpora jej obnovy sú v záujme 
Slovenska. „Integrácia Ukrajiny je dodatočný impulz pre náš hospodársky rozvoj. Ak si 
chceme udržať našu predstavu o vlastnej modernizácii, nie je to možné bez toho, aby sme 
Ukrajinu mali medzi sebou,“ uviedol. Na problémy, ktorým na Slovensku čelia ľudia 
z Ukrajiny, poukázala Anna Shvachka z organizácie SME SPOLU. Za problematický označila 
prístup k zdravotnej starostlivosti a vzdelávaniu, zároveň vyzvala na zavedenie povinnej 
školskej dochádzky pre ukrajinské deti na Slovensku. 

Ivona Fraňová, koordinátorka integrácie cudzincov v kontaktnom mieste COMIN v Nitre, sa 
venovala problematike ochrany práv detí v migračnej situácii. „Problémy majú všetky mestá, 
len o nich ešte nehovoria alebo sa im obracajú chrbtom. Za dva a pol roka sme sa stretli so 
všetkými výzvami, ktoré súvisia s ochranou detí,“ tvrdí Fraňová. Podľa jej slov čelia maloletí 
študenti s cudzineckým pôvodom výrazným problémom, pričom viditeľnejšie je to od 
príchodu ľudí z Ukrajiny na Slovensko. Bývalý prvý viceprezident Policajného zboru Branko 
Kišš poznamenal, že štátne inštitúcie by mali venovať pozornosť psychologickej pomoci 
deťom. Deti, ktoré zažili hrôzy na Ukrajine, podľa neho už zmýšľajú iným spôsobom. 
V súvislosti s výsluchmi svedkov vojnových zločinov Kišš vyzdvihol spoluprácu Národnej 
kriminálnej agentúry (NAKA) a Ligy za ľudské práva. 

Na podujatí, ktoré sa konalo v týždni, keď si bude verejnosť pripomínať Svetový deň 
utečencov, odborníci diskutovali aj o situácii v oblasti neregulárnej migrácie. Riaditeľ 
Migračného úradu MV SR Ľudovít Bíró uviedol, že Slovensko je naďalej tranzitnou krajinou. 
V súvislosti s novým Paktom o migrácii a azyle vyhlásil, že ide o ambiciózny projekt 
a vyzdvihol možnosť spolupráce s Agentúrou EÚ pre azyl (EUAA) pri uvedení právnych aktov 
do praxe.  

Programová riaditeľka Ligy za ľudské práva Miroslava Mittelmannová zdôraznila dôležitosť 
aktívnej občianskej spoločnosti a vyzdvihla príležitosť čerpať zo skúseností zo zahraničia. 
„Odbornou, vecnou a kultivovanou diskusiou sme sa snažili diskutovať o vízii smerom do 
budúcna. Poukázali sme tiež na závažnú aktivitu organizovaných skupín a upozornili, že je 
potrebné nielen pomáhať, ale tiež byť obozretný pri našej práci,“ dodala Mittelmannová. 

Občianske združenie Liga za ľudské práva poskytuje právnu pomoc cudzincom a 
utečencom na Slovensku od roku 2005. Odídencom z Ukrajiny pomáha v Asistenčnom 
centre pomoci v Bratislave a v Integračnom centre Košického kraja v Košiciach. 
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